
 

Protokół nr LI/2022 

LI Sesja w dniu 3 marca 2022, tryb zdalny  

Obrady rozpoczęto 3 marca 2022 o godz. 10:30, a zakończono o godz. 11:54 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 21 członków – lista obecności stanowi zał. nr 1 do protokołu. 

Obecni: 

1. Krystian Aleksander Abramowicz 

2. Jerzy Baranowski 

3. Alicja Biała 

4. Zenon Buraczek 

5. Roman Chodara 

6. Wioletta Czech 

7. Czesław Ćwik 

8. Dariusz Marek Duczek 

9. Marzena Gajek 

10. Tomasz Komorowski 

11. Jan Wojciech Mickiewicz 

12. Edward Mitros 

13. Andrzej Eugeniusz Niedźwiecki 

14. Zbigniew Nowak 

15. Rafał Rypina 

16. Daniel Adam Sapiński 

17. Ryszard Teodor Szymański 

18. Helena Szymkiewicz 

19. Marian Henryk Toruński 

20. Zofia Waszkiewicz 

21. Władysław Zarecki 

 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

 

Burmistrz Miasta – Ryszard Niedziółka 

Sekretarz Miasta – Halina Kuriata 

Skarbnik Miasta – Kamila Wybraniec 

1. Otwarcie posiedzenia. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Dariusz Duczek otworzył obrady LI sesji Rady Miejskiej  

w Kętrzynie zwołanej zgodnie z art.20 ust.3 ustawy o samorządzie gminnym na wniosek 

Burmistrza Miasta, powitał zebranych. Poformował, że obsługę prawną zapewnia Mecenas 

Agnieszka Jakubowska, a protokolantem jest Irena  Małachowska. 

2. Przedstawienie porządku obrad – zgłaszanie wniosków o zmianę porządku obrad. 



Radni nie wnieśli poprawek do porządku obrad.  

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcia porządku obrad. 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Krystian Aleksander Abramowicz, Jerzy Baranowski, Alicja Biała, Zenon Buraczek, Roman 

Chodara, Wioletta Czech, Czesław Ćwik, Dariusz Marek Duczek, Marzena Gajek, Tomasz 

Komorowski, Jan Wojciech Mickiewicz, Edward Mitros, Andrzej Eugeniusz Niedźwiecki, 

Zbigniew Nowak, Rafał Rypina, Daniel Adam Sapiński, Ryszard Teodor Szymański, Helena 

Szymkiewicz, Marian Henryk Toruński, Zofia Waszkiewicz, Władysław Zarecki 

 

W dalszej części posiedzenia Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji poniższego 

porządku obrad: 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przedstawienie porządku obrad – zgłaszanie wniosków o zmianę porządku obrad. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zawieszenia / zerwania współpracy ze społecznością 

            miasta Swietłyj w Obwodzie Kaliningradzkim Federacji Rosyjskiej. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 

6. Zamknięcie LI  sesji Rady Miejskiej w Kętrzynie. 

 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zawieszenia / zerwania współpracy ze społecznością 

miasta Swietłyj w Obwodzie Kaliningradzkim Federacji Rosyjskiej. 

 

Przewodniczący rady poinformował, że do projektu uchwały wpłynęła autopoprawka 

Burmistrza Miasta. Odczytał projekt uchwały i autopoprawkę. 

 

Radni nie wnieśli uwag i Przewodniczący przystąpił do głosowania.   

  

- Głosowano w sprawie: 

Autopoprawka Burmistrza Miasta do projektu uchwały w sprawie podjęcia uchwały w 

sprawie zawieszenia / zerwania współpracy ze społecznością miasta Swietłyj w Obwodzie 

Kaliningradzkim Federacji Rosyjskiej..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Krystian Aleksander Abramowicz, Jerzy Baranowski, Alicja Biała, Zenon Buraczek, Roman 

Chodara, Wioletta Czech, Czesław Ćwik, Dariusz Marek Duczek, Marzena Gajek, Tomasz 

Komorowski, Jan Wojciech Mickiewicz, Edward Mitros, Andrzej Eugeniusz Niedźwiecki, 

Zbigniew Nowak, Rafał Rypina, Daniel Adam Sapiński, Ryszard Teodor Szymański, Helena 

Szymkiewicz, Marian Henryk Toruński, Zofia Waszkiewicz, Władysław Zarecki 

 

Głosowano w sprawie: 



Podjęcie uchwały w sprawie zerwania współpracy ze społecznością miasta Swietłyj  

w Obwodzie Kaliningradzkim Federacji Rosyjskiej wraz z autopoprawką. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Krystian Aleksander Abramowicz, Jerzy Baranowski, Alicja Biała, Zenon Buraczek, Roman 

Chodara, Wioletta Czech, Czesław Ćwik, Dariusz Marek Duczek, Marzena Gajek, Tomasz 

Komorowski, Jan Wojciech Mickiewicz, Edward Mitros, Andrzej Eugeniusz Niedźwiecki, 

Zbigniew Nowak, Rafał Rypina, Daniel Adam Sapiński, Ryszard Teodor Szymański, Helena 

Szymkiewicz, Marian Henryk Toruński, Zofia Waszkiewicz, Władysław Zarecki 

Komisje stałe rady pozytywnie opiniowały projekt uchwały. 

Uchwała w sprawie zerwania współpracy ze społecznością miasta Swietłyj w Obwodzie 

Kaliningradzkim Federacji Rosyjskiej wraz z autopoprawką została podjęta i wraz  

z protokołem z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 2 do protokołu. 

 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

Radna Helena Szymkiewicz zawnioskowała w związku z zerwaniem współpracy o zdjęcie 

kierunkowskazu Swietłyj na słupie wskazującym kierunki współpracy miasta Kętrzyn  

z miastami partnerskimi. 

5. Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

Radny Czesław Ćwik stwierdził, że ta podjęta uchwała jest bardzo potrzebna i poddał pod 

rozważenie aby  miasto wsparło, nie tylko w sposób symboliczny ale również realny, rodziny 

które przyjęły uchodźców poprzez: m.in. wprowadzenie bezpłatnej komunikacji, bezpłatnych 

biletów parkingowych, zwolnienie z podatku od nieruchomości, zwolnienia z opłat za odpady 

komunalne…  

Burmistrz Miasta Ryszard Niedziółka powiedział…uchodźcy są zwolnieni z opłat.  

W tej chwili jest pomoc systemowa, którą kierują wojewodowie, natomiast pomoc poza 

systemem polega na zasadzie przyjmowania gości. Czekamy na specustawę, która ureguluje 

te  sprawy. Nie jestem w stanie stwierdzić, czy rozwiązania zaproponowane przez radnego są 

zgodne z prawem. 

Radny Zbigniew Nowak - Sprawa stołówki budzi kontrowersje. Nie zgadza się  

z wypowiedzią Dyrektor MOPS o fatalnym stanie stołówki. Był dwa razy na stołówce  

z Radnym Chodarą. Jeżeli będzie przeznaczona na inne cele wtedy będzie wymagała 

remontu. W odczuciu radnego i po rozmowie z pracownikami stołówki jest to dobrze 

funkcjonująca placówka. Tam są nie tylko wydawane obiady, stołówka zajmuje się także 

obsługą rożnego rodzaju imprez organizowanych przez Burmistrza Miasta i w współpracy  

z wieloma podmiotami. W sprawozdaniach MOPS z ostatnich lat nie ma mowy, że trzeba 

inwestować w remonty…Radny poinformował, że złoży pisemny wniosek o pewne dane  

i wysłanie ich elektronicznie do radnych, aby radni byli  świadomi jak ta stołówka faktycznie 

działa, takie jak: ile jest wydawanych  ogólnie obiadów, ile z programu posiłek w szkole  

i w domu, ile  dowożonych, jaki jest koszt najtańszego i najdroższego, jakie są koszty 

dowozu, jakie środki otrzymuje z wpłat od tych którzy te obiady biorą, ilość obsługiwanych 

imprez, ilość placówek z którymi MOPS współpracuje i jaki jest koszt programu posiłek w 

szkole i w domu, który wynika z dotacji za 2019, 2020 i 2021 rok, czy koszt posiłków, które 



będą odbierane w jakimś wybranym trybie przetargu będą tańsze, czy to będzie inna skala 

kosztów finansowych.  

Burmistrz Miasta Ryszard Niedziółka - W przypadku stołówki przy wyborze firmy 

zewnętrznej założenia są takie, że jakość ma być lepsza, koszt posiłków nie może być 

wyższy, kadrowo nikt nie może stracić pracy. Jak Dyrektor przygotuje dane wrócimy do 

tematu. 

Radna Helena Szymkiewicz zawnioskowała o zwołanie komisji edukacji w celu omówienia 

spraw związanych z funkcjonowaniem stołówki MOPS. 

Wiceprzewodniczący Komisji Edukacji.. RM Krystian Abramowicz - Sytuacja jest 

dynamiczna. Jeżeli będą przygotowane informacje przez Dyrektor, wtedy wrócimy do tematu. 

Zwołam komisję, obejrzymy i omówimy na miejscu. 

Radny Czesław Ćwik zawnioskował o powrót do sesji stacjonarnych lub hybrydowych. 

Większość obostrzeń została zdjęta. 

Radny  Zbigniew Nowak poparł wniosek radnego o powrót do sesji hybrydowych  

od najbliższej sesji. 

Przewodniczący rady Dariusz Duczek odczytał: 

- informację Burmistrza Miasta o działaniach podjętych w związku z agresją zbrojną 

Federacji Rosyjskiej na terytorium Ukrainy stanowiącą zał. nr 3 do protokołu. 

- wniosek Stowarzyszenia „Mieszkam – Płacę – Wymagam” z dnia 26.02.22r. (zał. nr 4 do 

protokołu) 

- wniosek radnych z dnia 25.02.22r. o podjęcie pilnych działań zmierzających do uchwalenia 

stosownych aktów mających na celu zawieszenie współpracy z miastem partnerskim Swietłyj 

w Rosji. 

 

6. Zamknięcie LI sesji Rady Miejskiej w Kętrzynie 

 

Wobec omówienia porządku obrad, Przewodniczący Rady Miejskiej  Dariusz Duczek 

zamknął LI sesję Rady Miejskiej w Kętrzynie. 

 
Pełny przebieg obrad LI Sesji RM został zapisany w formie elektronicznej i jest dostępny 

https://esesja.tv/transmisja/24505/sesja-rady-w-dniu-czwartek-3-marca-2022-cz-i.htm  

 

  
Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Kętrzynie 

 

Dariusz Marek Duczek (-) 

 

 

 
Przygotował(a): Irena Małachowska 
 

 

 
 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 
 


